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ــــــــــــــــبرنامه های شبکه نسیم در ایام شهادت حضرت زهرا (س) ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
    شبکه نســیم در ایام شــهادت حضرت فاطمه زهرا (س) چند 
ویژه برنامه پخــش می کند. به گزارش خبرنگار ما بــه نقل از روابط 
عمومی شــبکه، برنامه «کتاب باز» طبق روال جدول پخش شبکه 
نسیم شنبه تا پنجشنبه ساعت ۱۹ با اجرای سروش صحت میزبان 
اهالی این حوزه و منطبق با ایام شهادت حضرت زهرا (س) خواهد بود. 
مجموعه نمایشی «گشت پلیس» به کارگردانی مهرداد خوشبخت در 
پنج قسمت در ساعت ۲۰ و «هزار داستان» با روایتی از زندگی و بیان 
تجربه های درس آموز با میزبانی نصرا... مدقالچی، شهرام عبدلی، رزیتا 
غفاری، لاله صبوری و مرجان گلچین در ساعت ۲۱ پخش می شوند. 
«نمای نزدیک» نیز روند تولید فیلم های «خروج»، «ســد معبر»، 
«سوءتفاهم»، «پرسه در مه» و «آبادان یازده ۶۰» را در ساعت ۲۲ 
نمایش خواهــد داد. همچنین ویژه برنامه «نســیم آوا» با دعوت از 
خوانندگان که در ثنای حضرت فاطمه زهرا (س) تولید اثر داشته اند، 

هر شب ساعت ۲۲:۳۰ روی آنتن خواهد رفت.

ــــــــــــــــ جشنواره کتاب خوان و رسانه ویژه خبرنگاران  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
   اولین جشنواره «کتاب خوان و رسانه» با هدف زنده نگه داشتن فضای 
کتابخانه و کتاب خوانی با استفاده از ظرفیت فضای مجازی و اهمیت نقش 
مطالعه، تقویت ارتباط رسانه ها با کارکنان نهاد کتابخانه های عمومی 

کشور، مدیران کشوری و استانی و ... ویژه خبرنگاران برگزار می شود.
علی اکبر ســبزیان، مدیر کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی با 
اعلام این خبر گفت: پس از شــیوع ویروس کرونــا و تعطیلی اجباری 
کتابخانه های عمومی به منظور رعایت فاصله گذاری اجتماعی، کتابداران 
استان به تولید و انتشار محتوا برای فضای مجازی اقدام کردند. آن ها با 
شعار «کتابداری تعطیل نیست» به خوبی توانستند کتاب های مفید در 
زمینه قصه گویی، نمایشنامه خوانی، نشست های کتاب خوان، دعوت از 
نویسندگان مطرح و ... را در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی برگزار 
کنند.سبزیان همچنین در ادامه با اشاره به آغاز به کار دبیرخانه مجازی 
نخستین جشنواره « کتاب و رســانه» در ایران افزود: با بهره برداری و 
رونمایی از پایگاه سامانه ثبت نام این جشــنواره که از ابتکارهای نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور است، اصحاب رسانه می  توانند با مراجعه 
به نشــانی festival.iranpl.ir   در این رویداد فرهنگی مشارکت 
کنند. آخرین مهلت ارسال آثار به جشنواره کتاب و رسانه، تا یک بهمن 

۱۳۹۹ است.

ــــــــــــــــ رونمایی از کتاب «روانشناسی خودمانی»  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
   هفتادوهشــتمین نشســت ادبی شــمس با رونمایــی از کتاب 
«روان شناســی خودمانی» اثر داود اخلاقی راد در مجتمع فرهنگی و 
کتابخانه امام رضا(ع) قوچان برگزار شد. اخلاقی راد، نویسنده این اثر و 
کارشناس ارشد مشاوره درباره کتاب خود در این نشست توضیح داد: 
«روانشناســی خودمانی» در ادامه کتاب «جامعه شناسی خودمانی» 
مرحوم حسن نراقی نوشته شده است. او خاطرنشان کرد: حسن نراقی که 
به تازگی درگذشته، از نگاه جامعه شناسی باورهای غیرمنطقی ایرانیان را 
بررسی کرده است و من در این کتاب از نگاه روانشناسی به این موضوع 

پرداخته ام.
این دبیر آموزش و پرورش با بیان اینکه تألیف اثر چند سال زمان برده 
است، یادآور شد: اولین بار است که این کار در کشور و بر اساس باورها و 
روحیات ایرانی ها نوشته شده است. او با اشاره به پرداختن به ۴۲ باور غیر 
منطقی از نگاه روانشناسی، دین و ادبیات در اثر خود، هدف از تألیف این 

کتاب را توسعه فرهنگی در حوزه اندیشه و باور ذکر کرد.

ــــــــــــــــاحداث کانون پرورش فکری در  بینالود  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
   مدیرکل کانون پرورش فکری خراســان رضــوی و مدیرعامل 
شرکت عمران شــهر جدید بینالود به منظور احداث مرکز فرهنگی 
هنری کانون در شــهر جدید تفاهم نامه  همــکاری امضا کردند. به 
گزارش خبرنگار ما به نقل از روابط عمومی اداره کل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان خراسان رضوی، ابراهیم زره ساز مدیرکل 
کانون خراســان رضوی دراین باره گفت: ریشــه بیشــتر مشکلات 
اجتماعی ما به مقوله فرهنگ و اقدامات فرهنگی برمی گردد و جای 
خرسندی است که مسئولان شهر جدید بینالود در کنار احداث شهر 

به فکر فرهنگ و پرورش فکری کودکان و نوجوانان هستند.
او یادآور شــد: کانون پــرورش فکری ســابقه طولانــی در زمینه 
فعالیت های فرهنگی و هنــری دارد و با اســتفاده از این ظرفیت با 
همیاری دســتگاه های دیگر می توان اقدامــات تأثیرگذاری برای 

آینده سازان این کشور داشت .
در ادامه این نشست حمیدرضا یزدانی مدیر عامل شرکت عمران شهر 
جدید بینالود خاطرنشان کرد: کانون می تواند زمینه ساز رشد و پرورش 

باورها و استعدادهای کودکان و نوجوانان شهر جدید بینالود باشد.

 رودپارک چهل بازه 
تبلور بازتولید و خلق فضاهای شهری

...پيشنهاد بازارخطى زيرسطحى در انتهاى باغ ايرانى 
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در قالب كوشــك انتهايى باغ ايرانى نيز به عنوان بسته ادا
سرمايه گذارى تعريف شده است. همچنين پيش بينى 
حدود 5هزار جاى پارك خودرو در افق طرح و در قالب 
پاركينگ هــاى زيرســطحى و همچنيــن طراحــى 
رينگ هاى مناســب براى حركت ســواره و خدمات 
اضطرارى از جمله اورژانس و آتش نشــانى در حاشيه 
محور امام على(ع) از تمهيدات ترافيكى طرح رودپارك 
چهل بازه اســت. همچنين اينــك با عبور حــدود 10ميليون 
مترمكعب آب در ســال در طول مســيل چهل بازه و با وجود 
ذخيره ســازى حــدود 3ميليــون مترمكعــب آب در مخزن 
سدگلستان، رودپارك ظرفيت مناســبى براى تحقق طرحى 
مبنى بر احداث 8درياچه با مساحت يك تا يك ونيم هكتار ايجاد 

كرده است.
نظـر بـه مشـكلات پـروژه شـامل مسـائل حقوقـى و مالكيتى 
از يـك سـو و حجـم بسـيار زيـاد نخاله هـاى سـاختمانى از 
سـوى ديگر و بـا هـدف تسـريع در عمليـات اجرايـى و كاهش 
نشسـت هاى احتمالـى پـروژه، «طـرح ساده سـازى رودپارك 
چهل بـازه» در حدفاصل پل نمايشـگاه تـا پل سـتارى به عنوان 
گام نخسـت و پل سـتارى تـا پل دانشـجو به عنـوان گام دوم 
به تأييـد شـوراى اسـلامى شـهر مشـهد رسـيده و مقرر اسـت 
به همـت شـهردارى اجـرا شـود. اميدواريـم احـداث ايـن 
رودپـارك تأثيـر به سـزايى در حضورپذيـرى مردم مشـهد در 
فضاهـاى طبيعى و افزايش سـرزندگى اجتماعـى و تعامل هاى 
مردمـى شـود و روزى شـاهد اجرايى شـدن همـه 200هكتـار 

رودپـارك بـزرگ چهل بـازه بـا همـه امكانـات باشـيم.

سمیرا شاهیان
    s.shahian@shahraranews.ir

با شیوع ویروس کرونا، ناگهان 
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شرایط آموزش به سمتی سوق 
پیدا کرد که اســتفاده از تعامل 
حضوری در آموزش به صفر رسید 
و آموزش به اینترنت منتقل شد. 
در موقعیت ناخوشِ همه گیری 
کرونا، دو جنبه، آموزش در فضای 
مجازی را دشوار کرده است؛ یکی نداشتن 
تجربه؛ یعنی هم دانشجویان و هم استادان 
در این زمینه دانش کافی ندارند و این کار را 
اول از همه ســخت می کند. عامل دوم 
بسترهای ضعیف اینترنت در کشور ماست 
که حتی در این شرایط هم اوضاع تغییر 
نکــرده و در ازای هزینه های اینترنت، 

خدمات مطلوبی ارائه نمی شود.
اما با همه کاســتی ها، آموزش مجازی و 
برخط، تجربه نویی اســت که به صورت 
جدی در آموزش عالی بــه کار گرفته 
شده اســت. در همین زمینه با چند تن 
از استادان دانشــکده ادبیاتِ دانشگاه 
فردوسی مشهد گفت وگویی داشتیم که 

در ادامه می خوانید.

  آموزش مجازی پابه پای آموزش حضوری
فرزاد قائمی، عضو هیئت 
علمی گروه زبان و ادبیات 
فارسی دانشگاه فردوسی 
مشهد از جمله استادانی 
اســت که حدود ده سال 
کلاس مجــازی برگــزار 
می کند و خودش را جزو نخســتین مدرسانی 
معرفی می کند که تدریس مجــازی را؛ نه به 
صورت پاره وقت که به صورت جدی و در کنار 
آموزش حضوری، در خراسان شروع کرده است.
او که از سال۹۲ در دانشگاه فردوسی مشهد و 
دانشگاه بین المللی امام رضا(ع) تدریس برخط 
داشته است، تفاوت رویارویی اش با این شیوه 
آموزشی را در مقایســه با دیگر همکارانش در 
تجربه می داند و می گوید: در هر زمینه ای که 
انسان تجربه داشته باشد موفق تر عمل می کند.

قائمی بر این باور اســت که نمی شود آموزش 
حضوری یا مجازی را به عنوان یک دوراهی در 
نظر گرفت و بگوییم کــدام راه را برمی گزینی، 
بلکه این ها ظرفیت هایی برای آموزش است که 
در کنار هم معنی پیدا می کنند. او می گوید: اگر  
اکنون بخواهیم از بین این دو گزینه، آموزش 
حضوری را انتخاب کنیم و روی آموزش مجازی 
خط بطلان بکشیم عملا جلوی ظرفیت های 
طبیعی آموزش را گرفته ایم و این موضوع هیچ 

ربطی به کرونا ندارد.
او بر این باور است که همزمان با پدیده ناخوش 
و منفی کرونا، یک اتفاق مثبت رخ داد و این بود 
که بدنه آموزشی چه در سطوح پایین و چه در 
سطوح عالی در شرایطی قرار گرفت که به اجبار 

با ظرفیت های فضای مجازی آشنا شدند؛ اگرچه 
مشکلات بســیاری هم داشت. البته یک علت 
دشواری ها و اذیت شــدن ها این بود که بخش 
آموزشِ کشور با ظرفیت های بجای خود آشنا 

نشده بود.
عضو هیئت علمــی گــروه زبــان و ادبیات 
فارسی دانشــگاه فردوسی مشهد می گوید در 
دانشگاه های بزرگ مثل دانشگاه فردوسی مشهد 
از سال های قبل بســترهای آموزش مجازی 
فراهم بود، اما اســتفاده از این بســترها برای 
همکاران جنبه اختیاری داشت. بالای ۹۰درصد 
همکاران، دست کم در گروه ما، تا اسفند سال 
گذشته در سامانه های مجازی دانشگاه ثبت نام 
نکرده بودند، یعنی حتی یک باراز این ظرفیت ها، 
ســپردن تکلیف به دانشــجویان و در اختیار 
گذاشتن منابع، اســتفاده نکرده بودند؛ یعنی 
شما ظرفیتی در اختیار دارید که می توانستید 
آموزش را بســیار قوی تر و مفیدتر کنید ولی 

استفاده نکردید.
قائمی به پژوهشی که درباره آموزش مجازی 
انجام شــده اشــاره و بیــان می کنــد: برای 
تدریس فارســی عمومی که آموزش مجازی 
آن را برای نخســتین بار حدود ده سال پیش 
در خراســان انجام دادیم، پژوهش های جدی 
انجام شــد و دانشــجویان در یک سطح را بر 
مبنای دسترسی داشتن یا نداشتن به فضای 
مجازی مقایسه کردیم. نتیجه آن شد که عملا 
از نظر کیفی و کســب مهارت های آموزشی، 
دانشجویانی که به آموزش مجازی دسترسی 
داشــتند به مراتب نتایجی قوی تری کســب 
کردند. البته این پژوهش در شــرایطی بود که 
آموزش مجازی به عنوان مکمل استفاده شده 

بود.
این استاد دانشکده ادبیات مشهد به جنبه دیگر 
آموزش مجازی نیز نگاهــی دارد و می گوید: 
اینترنتی که اکنون در یک ماه مصرف می کنیم 
گاه برابر با مصرف شش ماه در پیش از این بوده 

و این تا امروز بخش عمده اش جزو هزینه های 
شخصی دانشجو و اســتاد بوده است. هرچند 
اخیرا بســته های محــدودی به اســتادان و 
دانشجویان داده شده اســت که شروع خوبی 
است به شرط اینکه تداوم داشته باشد و کمیتش 
افزایش پیدا کند، هم دسترسی به اینترنت و 
هم ابزار اتصال به اینترنــت در بعضی از نقاط 
کشور برای دانشجویان و دانش آموزان دشوار 
است و محدودیت ها تأثیر زیادی روی آموزش 
می گذارد. اگر این محدودیت ها نباشد من به 
عنوان کســی که بیش از یک دهه در آموزش 
مجازی تجربه دارم و نزدیک دو دهه در دانشگاه 
تدریس می کنــم به جرئــت می توانم بگویم 
آموزش مجازی پابه پای آموزش حضوری است 
و می تواند مفید باشد و ظرفیت های آموزش را 

در مجموع چند برابر کند.
  برای کار در فضای مجازی آماده نیستیم

 رویا یدالهی شاه راه، مدرس 
دانشگاه فردوسی مشهد، 
براین باور است هیچ روشی 
جای آموزش حضوری را 
نمی گیرد. او با اشــاره به 
اینکــه فضــای مجازی 
امکانات مفیــدی را به ما معرفی کرده اســت 
می گوید: اما با این روش مشکلاتی ایجاد شد، کار 
گروهی دانشــجویان را در قالب فضاهایی که 
دانشــگاه ارائه می دهد خیلی سخت می شود 
ســامان دهی کرد و مــا مجبور هســتیم از 

پیام رسان ها استفاده کنیم.
او می گوید: هرچند کرونا خیلی ناگهانی بروز کرد 
و از طرفی معلوم است مسئولان دانشگاه خیلی 
تلاش کردند امکانات آموزش مجازی را آماده 
کنند، اما واقعیت این است که سرعت اینترنت 
به طرز عجیبی پایین است و رفع این مشکل تنها 
با حمایت از استادان نیست، کسی که در اصل 
باید دسترسی آســان به اینترنت داشته باشد 
دانشجوست. ما هنوز برای کار در فضای مجازی 

آماده نیستیم و هیچ روشی جای رودرروی استاد 
و دانشــجو را نمی گیرد و در واقع فضای زنده 
کلاسی را با هیچ روش دیگری نمی شود پرُ کرد.

او می گویــد: گرچه این روبه رویــی با آموزش 
مجازی باید شــروع می شــد و تا پیش از بروز 
کرونا همیشــه خارج از ســاعت کلاسی، در 
گروه های مجازی با دانشجویان بحث و تبادل 
نظر داشــتیم و مطالبی که به انتقال مفاهیم 
کمک می کرد را به اشــتراک می گذاشتم، اما 
این ها نمی تواند جایگزین ارتباط رودررو شود. 
اصلا تجربه دانشگاه فقط کلاسِ درس نیست، 
فعالیت های جنبی و دیداری اســت که افراد
 با هم دارند.  این  مدرس دانشــگاه  بر این باور 
اســت که «آموزش مجازی می تواند آموزش 
را گســترش بدهد ولی به هیچ وجه نمی تواند 

جایگزین آن شود.»
  با آموزش مجازی خو نگرفته ایم

 چند منظر از دشوار دانستن 
آموزش در فضای مجازی 
در صحبت هــای علیرضا 
قیامتی، مدرس دانشــگاه 
فرهنگیان مشهد مشهود 
است. این استاد دانشگاه نیز 
از نخســتین تجربه آموزش برخط و مجازی 
چندان دل خوشی ندارد طوری که می گوید: 
«اصــلا محاســن نمی توانــم بــرای آن

 برشمارم.»
او پیش از هر موضوعی به مشکلات فنی اشاره 
می کند که دغدغه این روزهایش شده است و 
ادامه می دهد: مشــکلات فنی اش بزرگ ترین 
معضل است، شاید من حاضر باشم دو، سه جلسه 
حضوری بروم ولی یک جلســه آنلاین برگزار 
نکنم. دلیلش این است که  بسیار در ارتباطات 
مشــکل داریم. صدا و تصویــر نمی آید؛ اصلا 
نمی توانیم با دانشجویان رودررو ارتباط داشته 
باشیم. حضور و غیاب آن ها مشخص نیست و در 
عین حال دانشجویان این نوع آموزش را جدی 

نمی گیرند و به نوعی دســت گرمی و شوخی 
می گیرند و این نکته مهمی است که استاد را 

آزار می دهد.
قیامتی بیان می کند: درست است خودمان هم 
آنچنان با آموزش مجازی خو نگرفته ایم چون 
مخاطب را نمی بینیم و بازخورد نمی گیریم اما به 
هر حال خودمان را با این شرایط تطبیق داده ایم 
ولی دانشجویان احساس می کنند بلاتکلیف  
هستند زیرا بیشتر زمان کلاس برای هماهنگی 

و رفع مشکلات فنی تلف می شود.
 بدون زمان، بدون مکان

 دکتر مسعود خوش سلیقه، 
معاون پژوهش و فناوری 
دانشــکده ادبیات و علوم 
انسانی و دانشیار مطالعات 
ترجمه گروه زبان انگلیسی 
دانشگاه فردوسی مشهد نیز 
آموزش به شــیوه مجازی و با استفاده از ابزار و 
امکانــات الکترونیکی را ضــروری می داند و 
می گوید: با ظهور ویروس کرونا از سال گذشته، 
تغییر و تحولات مختلفی در همه ابعاد زندگی 
انسان در سراسر جهان اتفاق افتاد. درکنار تلفات 
جانی گسترده و مشــکلات و محدودیت های 
اقتصادی و ناملایمات روحی و روانی برای بیشتر 
اقشار جامعه، این همه گیری باعث اتفاقات مثبت 
و گشایش افق های جدیدی در برخی حوزه ها از 
جمله آموزش در بســتر دانشگاه و تحصیلات 
تکمیلی شــده اســت. حتی با در نظر گرفتن 
محدودیت های زیرســاختی در دانشگاه ها و 
مؤسسات آموزش عالی متعدد، لزوم آموزش به 
شــیوه مجازی و با اســتفاه از ابزار و امکانات 
الکترونیکی باعث از بین رفتن محدودیت های 

زمانی و مکانی شد.
از جملــه مزیت های این روش بــه باور این 
استاد دانشگاه این اســت که استاد در ارائه 
دروس دانشگاهی این امکان را دارد تا قبل از 
ملاقات با دانشجویان در کلاس مجازی، به 
آموزش و ارائه مطالب درسی جدید پرداخته 
و بــا معرفی منابــع مکتوب یا چندرســانه 
متنوع مانند اســلایدها و برش هایی از فیلم 
یا برنامه های مســتند و آموزشــی محتوای 
آموزشــی را در اختیار دانشــجویان کلاس 
قرار دهد و دانشجویان فارغ از هر محدودیت 
زمانی و مکانی، مطالب درسی را مطالعه و به 

دفعات لازم مرور کنند.
او می گوید: ارائه محتوی آموزشــی از سوی 
اســتاد کلاس و دسترسی دانشجویان به آن 
در هر زمانــی از مهم تریــن مزیت های این 
شیوه تدریس است. همچنین با بهره گیری 
از امکانات آموزش الکترونیکی، همه امکانات 
شبکه جهانی اینترنت، شبکه های اجتماعی 
و محتوای چندرسانه دیجیتال درکنار تخته 
سیاه یا سفید کلاس امکان ارائه مطالب را به 
گونه ای  فراهم می کند که در صورت استفاده 
مناسب می توان همه حواس دانشجو را درگیر 
فرایند آموزش و نیازهای مختلف فراگیران با 

شیوه های یادگیری مختلف را برآورده کرد.

تصویر مبهم  با صدای مخدوش
گفت وگو با برخی استادان ادبیات مشهد در رویارویی با کلاس های آنلاین پس از شیوع کرونا

امیرمنصوررحیمیان

به نظرم نگارخانه ها جای مطبوعی برای 

ن 
ستا

گار
ن

گذراندن زمان هستند. حتی از کافه ها 
هم بهتراند. در زمستان ها گرم و 
ساکت اند و در تابستان ها خنک و 
مطبوع. ضمن اینکه آدم در این طور 
جاها لازم نیست خودش را سرگرم 
کند. در کافه ها، آدم باید ضمن اینکه 
هزینه ای بپردازد، سرگرمی خودش را هم همراه 
ببرد. حالا آن سرگرمی می خواهد کتاب باشد یا 
تلفن همراهش یا حتی یک دوست. در حالی که 
در نگارخانه ها چند نفر با علاقه و حسن نیت، 
زحمت این  را کشیده اند تا آدم به بهترین و 
فاخرترین وجه ممکن، رایگان از اوقاتش استفاده 
کند. نگارخانه هایی که بعد از مدت ها نمایشگاه 
اینترنتی و مجازی برگزار کردن، حالا می توانند 
با رعایت دو سه نکته نه چندان مشکل، 
نمایشگاه واقعی برگزار کنند. ضرری که کرونا، به 
آدم ها و معیشت  و کار و بارشان زد، چند برابر 
خفیف تر از ضربه به نگاه و دید هنری شان بود. 
ولی باز هم همین  که نگارخانه ها شروع به 
فعالیت دوباره کردند، جای امیدواری است تا 
هنرهای تجسمی جایگاه ازدست رفته اش را روی 
در و دیوار خانه ها و در چشم و فکر مردم پیدا 
کند. این هم ممکن نیست به جز با نمایش آثار 
هنرمندان جوان، خلاق و خوش فکر. کاری که 

«نگارخانه آسمان» انجام داده است. نگارخانه ای 
که در بولوار وکیل آباد، حدفاصل هتل پارس و 
خیابان سرو، نبش وکیل آباد ۳۸ واقع شده 
و همین دو شب پیش تر افتتاحیه «نمایشگاه 
نقاشی آناهید»، اولین نمایشگاه انفرادی 
«فرنگیس مسیبی» را به خود دیده است. 
هنرمند جوان مشهدی که  دانش آموخته  رشته 
نقاشی از دانشکده هنر شهر نیشابور است. او 
که تجربه شرکت در چند نمایشگاه گروهی 
نقاشی و اجرای چیدمان تعاملی را در کارنامه 
هنری خودش دارد، این بار کمی جرئت بیشتری 
به خرج داده و اولین نمایشگاه انفرادی اش را 
برگزار کرده است. مسیبی همان اول تکلیف 
مخاطبش را روشن می کند.  آن ها  را متوجه 
می کند که به نمایشگاهی آمده اند که به 
همه چیزش فکر شده است. حتی به ماهیتش و 
اسم گذاری اش. فلسفه اینکه چرا اسم آناهید را 
انتخاب کرده است در تابلویی بدو ورود توضیح 
داده است. از اوستا و افسانه های ایرانی مدرک 
آورده و آخرش به زبان امروزی گفته است با من 

بیایید تا در رودها و دریاها شنا کنیم و بالأخره 
خود نمایشگاه؛ همیشه در نوشتن این طور نقدها 
دچار وسواس می شوم. پس قضیه را تقسیم 
می کنم به  نوشتن از نقاط ضعف و  قوت  این 
نمایشگاه . درباره  نقاط ضعف  آن باید بگویم  اول 

تابلوهای کوچک تر دارای مفاهیم  اینکه 
عمیق تری بودند و جای کار بیشتری داشتند. 
ولی مسیبی انگار در این تابلوها حوصله نداشته 
و کارها را فقط کشیده است تا به نمایشگاه 
برساند. در عوض وقت و حوصله و رنگ را 

گذاشته تا تصویرهای زیر دریا را به صورت 
سوررئال، روی بوم پیاده کند. ترکیب گواش، 
اکرلیک و آبرنگ روی مقوا، ترکیب ناجوری است 
و مقوا زیر فشار آب چروک می شود. که البته 
راه هایی برای کمتر شدن این آسیب وجود دارد 
که هنرمند به سراغشان نرفته است. اولین 
چیزی که به ذهن می رسد تناقض در ادراکِ بارِ 
معانیِ تصاویر و نشانه هاست. یعنی هنرمند 
هرچیز را به مقدار خودش قدر نگذاشته است. 
دوم هم ضعف در نشان دادن حالت های دست و 
جانمایی آن ها در آثار. در تابلوهایی که دست ها 
در کادر قرار دارند به شکلی ناشیانه رفتار شده 
است و دست ها منفک از کلیت اثر هستند و به 
کار نمی چسبند. درباره نقطه قوت این نمایشگاه 
نیز باید بگویم،  مسیبی در این نمایشگاه توانایی 
و خلاقیتش را به رخ همه می کشد. توانایی اش 
در کمپوزیسیون و ترکیب بندی های مناسب و 
چشم نواز در کنار خلاقیت در استفاده از متریال 
و تکنیک های جدید و نوآورانه و بدیع از او 
هنرمندی می سازد که شاید بعدها بیشتر به 
چشم آید. استفاده دقیق از رنگ در کنار 
ترکیب بندی های خوب و کم نقص، تابلوهای 
چشم نوازی را درست کرده که هرکس ذره ای 
ذوق داشته باشد، به وجد می آید. انگشت اشاره 
این آثار به سمت هسته وجودی و شالوده تمام 
موجودات زنده است. انگشت اشاره ای که به 

بهترین شکل به سمت دریاست.

نگاهی به نمایشگاه نقاشی «آناهید»که تا جمعه در مشهد برپاست

صدای امواج دریا در آسمان
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